
Protokół Nr XXVIII/2012 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 13 grudnia 2012 roku 
 
 
Otwarcia obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie dokonał Przewodniczący 
Adam Mysiara. 
Powitał wszystkich zebranych: radnych Rady Miejskiej, Radnych Rady Powiatu, 
Burmistrza, pracowników Urzędu, Kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów 
i mieszkańców. 
Na podstawie listy obecności stwierdził iż obecnych jest 12 radnych co stanowi 
wystarczające quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Jana Wiencek – wyraził zgodę. 
Głosowanie 
12 głosów – za 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
Odczytał wniosek do porządku obrad złożony przez Burmistrza o: 
Wycofanie pkt. 15 porządku obrad –  Uchwała intencyjna zabezpieczająca środki 
finansowe na realizację inwestycji p. n. „  Wykonanie instalacji odbiorczej – zasilania 
rezerwowego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Sędziszowie, ul. Dworcowa 20A 
Sędziszów 
Pan Burmistrz 
- po dyskusjach i analizach okazało się że wykonanie zasilania dodatkowego 
powoduje że trzeba płacić opłatę stałą za moc zamówioną ok. 2000zł miesięcznie, co 
byłoby nieracjonalnym wydatkiem. Lepiej kupić agregat, który zasilałby część 
basenową a jednocześnie w razie potrzeby byłby do wykorzystania do innych potrzeb. 
Pan Przewodniczący 
- poddał wniosek pod głosowanie 
Głosowanie 
12 głosów - za 
Odczytał proponowany porządek obrad po wykreśleniu pkt. 15. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza Sędziszowa  w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Uchwała w sprawie określenia metody ustalania opłaty, za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalania stawki opłaty. 
8. Uchwała w sprawie określenia stawki za pojemnik. 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Sędziszów. 
10. Uchwała w sprawie zmian w Statucie Gminy Sędziszów. 
11. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania     

            Problemów Alkoholowych na 2013 rok. 
12.  Uchwała w sprawie uchwalenia Programu  Przeciwdziałania Narkomanii dla 

           Gminy Sędziszów na rok 2013. 
13. Uchwała w  sprawie zmian w WPF na lata 2012 – 2020. 



14. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
15. Rozpatrzenie rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Świętokrzyskiego w sprawie 

stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXV/186/2012 z dnia 26 października 2012 
roku w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Sędziszów dla części wsi: Pawłowice, Łowinia, Sosnowiec, Wojciechowice. 

16. Odpowiedzi na interpelacje. 
17. Wolne wnioski i dyskusja. 
18. Zamknięcie obrad.            

Głosowanie 
13 głosów - za   
Ad. 4 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Głosowanie 
13 głosów – za 
Ad. 5 
Pan Burmistrz 
Odczytał informacje z pracy za okres od ostatniej sesji. 
Pan Przewodniczący 
- zapytał czy są pytania do przedstawionej informacji Burmistrza? 
Radny J. Strzelec 
- dlaczego z jednej jednostki OSP jest przeszkolonych 8 strażaków a z innych nie? 
Pan Burmistrz 
- my prosimy jednostki o zgłaszanie, ci co się zgłoszą są kierowani na szkolenie. 
Radny Z. Konieczny 
- kto płaci za zniszczenie tam bobrowych? 
Pan Burmistrz 
- my płacimy, traktujemy jako usuwanie awarii bo jest zagrożenie zniszczenia posesji. 
Ad. 6 
Radny J. Strzelec 
- zbliżają się święta a przystanek w Mstyczowie jest w opłakanym stanie, czy można 
go poprawić, 
- drogi posypywane są szlaką a nie powinny. 
Radny M. Gliwiński 
- droga osiedlowa na Skarpie między blokami 10 i 13, konflikt między mieszkańcami 
parkują na uliczkach i od bl. 16 nie można podjechać do odśnieżania.   
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- zgłosił problem wałęsających się psów w Rynku, proszę zgłosić się do p. Pajda ona 
wskaże właściciela, 
- na Sosnowcu jest niezamieszkała posesja na której jest nie zabezpieczona studnia, 
prosimy o jej zabezpieczenie. 
Ad. 7 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił   uchwałę  w sprawie określenia metody ustalania opłaty, za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalania stawki opłaty, zapytał czy są pytania. 
Radny J. Strzelec 



- zgłaszam wniosek formalny o ustalenie stawki w wysokości 6zł za niesegregowane 
odpady i 4zł za segregowane. Motywuję tym że takie stawki są w ościennych 
gminach. Każdy musi dojechać do gminy aby zapłacić to też jest koszt.  
 Mamy szkoły publiczne i niepubliczne, za nasze my zapłacimy a pozostaje Fundacja. 
W miejscowościach Przełaj Czepiecki, Czepiec, Czekaj rata podatku jest niższa niż za 
odpady. W rodzinach powyżej 2, 3 osób podwyżka będzie 300%, firmy upadają a my 
na to nie patrzymy. Proszę Radę o rozważenie mojego wniosku. 
Pan Burmistrz 
- łatwo dawać i obiecywać tego czego się nie ma bo wszyscy są zadowoleni. Jako 
Urząd i osoby przygotowujące procedurę uchwał o odpadach robiliśmy wszystko żeby 
stawka zaproponowana była jak najniższa, aby była dla ludzi jak najmniejszym 
obciążeniem ale minimum racjonalności było zastosowane. Między innymi były 
podjęte działania aby w Borszowicach powstała instalacja regionalna, były na to duże 
szanse ale z różnych względów nie powstało. We wszystkich porównywalnych 
gminach w województwie stawki są wyższe: 
Małogoszcz – 6 i 12 
Jędrzejów – 6 i 12 
Morawica – 6 i 10 
Włoszczowa – 5,50 i 8 
Pińczów – 5,13 i 8,40 
Końskie – 4 i 8 
Busko Zdrój – 7 i 12 
Opatów 7,5 i 12 
Wszyscy słuchają informacji w mediach i słyszą że stawki są wyższe. 
My realizując obowiązek sporządzenia kalkulacji ujęliśmy minimum wartości tego co 
trzeba było ująć. Część rzeczy w ogóle nie ujęliśmy. Nie wiemy jak wyjdzie przetarg, 
oby nie było więcej. Przetarg chcemy od 1t efektywnie wywiezionej i wtedy jeśli 
odpadów będzie mniej stawkę możemy korygować. Przewoźnicy będą mieli nadajniki 
GPS, gmina ani 1zł nie może zarobić ale też nie może dokładać. Na spotkaniach 
informowaliśmy z czym to się wiąże, skomplikowana sprawa będzie ze Wspólnotami. 
Przyjęcie takiej stawki gdzie nie mamy nic założone na nieściągalność, na 
nieprawidłowo podane dane to ryzyko. Nie chcieliśmy od 1m2 bo stawki byłyby 
jeszcze wyższe. Prosimy o społeczne i solidarnościowe podejście do tematu, 
wychodzimy ze stawką najniższą biorąc pod uwagę podobne gminy. Prace i tak będą 
trwały ale z czymś trzeba wyjść. 
Radny J. Strzelec 
- nie mówię że chcę komuś zabrać, w kalkulacji były 2 etaty. Z ZUK odeszło 
prowadzenie wysypiska, była osoba tym się zajmująca jakby ją przejąć to wtedy 1 etat 
wystarczy. Wszyscy na świecie mówią, że jak są niższe podatki to nie ma problemu ze 
ściągalnością. 
Radny W. Tabor 
- ustawa śmieciowa nie jest naszym wymysłem czy damy 2 czy 5zł żeby się 
przypodobać i tak będą pretensje. Nasza propozycja powinna być zaakceptowana, 
jedna osoba nie da rady obsłużyć tego. 
Pan Burmistrz 



- znów dawanie tego czego się nie ma, koszty obsługi systemu musimy wyliczyć, 
praktycznie nie ma możliwości przesunięcia pracownika z ZUK. 82tys. na 2 etaty to 
jeśli odliczymy pochodne to pensja brutto jest 2000zł.  
U nas pracownicy narzekają na coraz większą ilość zadań a nie ma zwiększenia 
zatrudnienia, budżet kilka razy większy, zadań przybywa. Nie możemy mówić że nie 2 
pracowników tylko 1, my jesteśmy rozliczani z efektywności. 
Radny J. Strzelec 
- ile mamy budżetu w gminie, czy ZUK ma oddzielny budżet? 
Pani Skarbnik 
- każdy wie że ZUK jest naszą jednostką i pieniądze dostaje od nas. To że wysypisko 
zostało zamknięte to znaczy że 1 osoba nie ma co robić, tam tylko w części etatu ktoś 
rozliczał wysypisko. Co miesiąc osoba będzie nanosić ok. 4tys kartotek, prowadzić 
windykację i sprawozdawczość. W kalkulacji nie mamy rezerwy na nieściągalność a 
na szkoleniach mówiono, że powinno być założone 20-30%. 
 Dyrektor ZUK 
- na odpady wystawialiśmy 4 faktury w miesiącu, robiła to osoba która wystawia 
obciążenia za wodę i ścieki. 
Pan Przewodniczący 
- wniosek dalej idący jest 5,50 i 7 
- wniosek formalny 4 i 6 
Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach. 
Po przerwie poprosił Sekretarz o wyjaśnienie który wniosek powinien być głosowany 
pierwszy. 
Pani Sekretarz 
- projekt uchwały został złożony przez Burmistrza. Na sesji do każdego projektu mogą 
być zgłaszane wnioski taki wniosek zgłosił radny Strzelec i tak przewodniczący chciał 
zrobić. Wniosek radnego przegłosować i jak stawki zostałyby przyjęte to już nie trzeba 
głosować uchwały. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie wniosek radnego Strzelca o ustaleniu stawek za odpady w 
wysokości 4 sł segregowane i 6zł niesegregowane 
Głosowanie 
2 głosy – za 
8 głosów – przeciw 
3 głosy – wstrzymujące się  
Wniosek nie przeszedł. 
Głosowanie uchwały 
11 głosów – za 
2 głosy – przeciw                    uchwała Nr XXVIII/205/2012 
Ad. 8 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie określenia stawki za pojemnik. 
Głosowanie 
11 głosów – za 
2 głosy – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się         uchwała Nr XXVIII/206/2012 



Ad. 9 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Sędziszów. 
Pani Sekretarz 
- macie państwo projekt uchwały, uzasadnienie mówi z czego wynikają zmiany. 
Nadzór Wojewody prosił aby był on zgodny z przepisami prawa – z jednej strony 
wykreślamy te zapisy które regulują inne ustawy a z drugiej wynikające z naszych 
prac – dopisujemy 13) zamiast wyraz „podatku” powinno być „opłaty”. 
Głosowanie 
14 głosów – za                   uchwała Nr XXVIII/207/2012 
Ad. 10 
Pani Sekretarz 
- przedstawiła uchwałę w sprawie zmian w Statucie Gminy, zmiany dotyczą 
uszczegółowienia 3 załączników, ze względu na zmiany w funkcjonowaniu jednostek 
organizacyjnych, powstania ZSO, przekształcenia ZUK, oddania szkół do 
prowadzenia przez Fundację jak również zał. Związków i Stowarzyszeń do których 
gmina należy. 
Radny J. Strzelec 
- czy można jeszcze zgłosić poprawkę, Statut mówi że radny może być w 2 Komisjach 
a czy nie można zapisać że w 1? 
Pani Sekretarz 
- obowiązkiem radnego jest praca w ramach rady, sesji, Komisjach. Dla porządku nasz 
statut określa bo mogłoby być tak że do 1 komisji jest 10 chętnych a do drugiej nie ma. 
Jest to wewnętrzne uregulowanie rady do równomiernego udziału w komisjach. Zapis 
co najmniej w jednej komisji jest dopuszczalny. 
Radny J. Strzelec 
- to zgłaszam żeby zapisać, że radny jest co najmniej w 1 komisji, zwołuje się dwie 
komisje a ktoś jest w jednej. 
Pani Sekretarz 
- odczytała zapis – radny może być członkiem najwyżej 2 komisji, jeśli ktoś chce się 
wykreślić trzeba złożyć wniosek. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w statucie gminy 
Głosowanie 
14 głosów – za                            uchwała Nr XXVIII/208/2012 
Ad. 11 
Pan Przewodniczący 
- odczytał Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych na 2013 rok. 
Głosowanie 
14 głosów – za                          uchwała Nr XXVIII/209/2012 
Ad. 12 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie uchwalenia Programu  Przeciwdziałania Narkomanii dla  
Gminy Sędziszów na rok 2013. 



Głosowanie 
14 głosów – za                          uchwała Nr XXVIII/210/2012 
Ad. 13 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła uchwałę w sprawie zmian w WPF na lata 2012 – 2020. 
Głosowanie 
12 głosów – za                          uchwała Nr XXVIII/211/2012 
Ad. 14 
Pani Skarbnik 
- odczytała uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok 
Głosowanie 
13 głosów – za                          uchwała Nr XXVIII/212/2012 
Ad. 15 
Pan Burmistrz 
‐ Wojewoda przysłał rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie stwierdzenia nieważności 
uchwały Nr XXV/186/2012 z dnia 26 października 2012 roku w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Sędziszów dla części 
wsi: Pawłowice, Łowinia, Sosnowiec, Wojciechowice. 
Na wniosek firmy przygotowaliśmy te zmiany, koszty zmiany Studium i PZP pokrywa 
firma, na jej wniosek bo twierdzili że jeśli pod 1 wiatrak nie jest więcej niż 0,5ha nie 
trzeba składać wniosku na odrolnienie. W interpretacji służb Wojewody teren ze 
wszystkich wiatraków jest uznany jako zwarty obszar inwestycyjny. 
Mamy wyrok NSA który neguje takie stanowisko ale firma prosi abyśmy nie 
zaskarżali rozstrzygnięcia tylko złożyli wniosek o odrolnienie bo będzie to trwało 
krócej ok. 2 miesięcy. Przedstawimy pod obrady identyczny projekt uchwały + 
dokumenty o odrolnieniu. 
Rada przyjęła do wiadomości i zastosowania się co do decyzji w przedmiocie sprawy. 
Ad. 16 
Pan Burmistrz 
- udzielił odpowiedzi na interpelacje dla radnych: 
Pan J. Strzelec – przystanek sprawdzimy czy aura pozwoli aby go pomalować, 
- gmina nie sypie dróg szlaką, było wiele zgłoszeń ludzi że piach z solą nie daje efektu 
i prosili o szlakę, jeśli teraz są takie głosy zwrócimy się do ZDP. 
Pan Z. Gładki  
– jeśli sypią szlaką to jest ona przemielona i sypią oszczędnie. 
Pan Burmistrz 
- prosiliśmy ZDP aby z sercem podeszli do tematu bo u nas na drogach ślizgawka z 
uwagi na mikroklimat na naszym terenie, 
Pan M. Gliwiński  
- podobnie jest na drogach osiedlowych, na spotkaniu Wspólnot była ostra krytyka. 
Pan Burmistrz 
- zarzucano że nie robimy nic na osiedlach a później przy wyjściu kilka osób zgłaszało 
że pracownicy interwencyjni odśnieżają i posypują już od godz. 400 rano. Na dziś nie 
powinniśmy narzekać, proszę dzwonić gdy coś się dzieje, 
- w sprawie parkowania samochodów na uliczkach osiedlowych na Skarpie a parking 
jest wolny, prosiłem Komendanta  o reakcję na złe parkowanie. 



Pan Z. Adamski – proszę o podanie właściciela wałęsającego się psa. 
Dyrektor ZUK 
- obłożenie w naszym przytulisku jest 200%, co tydzień kupujemy paszę za 300zł. 
Pan Burmistrz 
- kto jest właścicielem posesji gdzie znajduje się nie zabezpieczona studnia? 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- kiedyś była to własność p. Walochy. 
Pan Burmistrz 
- wystąpimy z pismem o zabezpieczenie. 
Ad. 17 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- było pytanie dlaczego tylko jedna jednostka OSP się szkoli a inne nie. Zapytania o 
chętnych były skierowane do wszystkich jednostek, nasza gmina pod tym względem 
wygląda najgorzej. Przypominam że szkolenia są za darmo. 
Radny J. Strzelec 
- jeśli nie mają zaświadczenia to nie mogą jechać do akcji. 
Pan Burmistrz 
- jeśli nie mają badań lekarskich i podstawowych szkoleń nie mogą wyjechać. 
Radny J. Strzelec 
- uważam że dzisiaj szkolenia dotyczą różnych zdarzeń, wypadków a nie tylko 
pożarów. 
Radny M. Mentel 
- przepisy po wejściu do Unii Europejskiej nakładają obowiązek cyklu szkoleń, te 
które przeszliśmy przed 2006 rokiem są nieważne. Przeszkolone wg nowych 
przepisów są OSP Sędziszów i Krzcięcice i tylko te mogą wyjeżdżać do pożaru. 
Ludzie pracują zawodowo i jest problem z udziałem w szkoleniach bo pracodawcy 
różnie do tego podchodzą. U nas udało się przeszkolić 10 osób. Pozostałe jednostki, 
które nie mają badań i szkoleń do pożaru wyjeżdżają na odpowiedzialność Naczelnika. 
W 2012 roku Sędziszów miał 35 wyjazdów, Krzcięcice 10 – 15. 
Szkolenia obejmują zakres – ratownik strażak, ratownictwo drogowe i kurs 
dowódców. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- nie zgadzam się z kolegą, Przełaj i Swaryszów mają badania, może nie mają 
bieżących szkoleń, stare jeszcze są ważne. 
Radny J. Strzelec 
- temat tabu nie do rozwiązania, do jakiego wieku strażak może brać udział w akcjach. 
Pan Burmistrz 
- do 65 roku życia. 
Radny Z. Gładki 
- trzeba zacząć od tego czy jest czym wyjechać, nie ma samochodów. Gdy się coś 
dzieje woła się wszystkich do pomocy. Młode osoby w końcu odejdą bo nie ma 
sprzętu. 
Radny Z. Konieczny 
Czyli pozostałe jednostki mają zakaz wyjazdu do zdarzeń. 
Pan Burmistrz 



- na poprzedniej sesji była dyskusja o przejściu przez tory. 25 maja 2012 roku 
wystosowaliśmy pismo do Dyrektora PKP PLK w imieniu mieszkańców o 
wybudowanie przejścia na perony I i II w poziomie 0. Do dziś nie ma decyzji, 
czekamy aby przynajmniej zrobili wejście na perony i wtedy łatwiej będzie dalej 
zrobić. Odpowiedzi nie ma, z rozmów wynika że temat jest trudny. 
Radny Z. Konieczny 
- w ostatnich dniach są duże mrozy poniżej -10o , psy na posesjach są wiązane, trzeba 
zwrócić uwagę właścicielom aby je odwiązywali na noc. 
Pan J.Szydłowski 
- jest problem z dużymi psami biegającymi po ulicach, ludzie do pracy i dzieci do 
szkoły boją się iść. Uczulić Policję na te sprawy. 
Radny Z. Gładki 
- może należy przyjrzeć się właścicielom tych psów. 
Ad. 18 
Pan Przewodniczący złożył wszystkim życzenia świąteczne z okazji zbliżających się 
Świąt Bożego Narodzenia. 
Zamknął obrady XXVIII sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie. 
 

Na tym protokół zakończono 
 
Protokołował                                        Sekretarz                                  przewodniczył 


